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Bilag 5.3  

November 2023 

Til: Repræsentantskabet. Møde den 19. november 2023 

Kontaktperson: Søren Mollerup Dawe, smd@dn.dk, 31 71 90 91 

 

Høringssvar fra organisationen 
Der er ifm. høringen indkommet 8 ændringsforslag, som er samlet nedenfor sammen med 

hovedbestyrelsens stemmeanbefaling. De er først oplistet i skemaet nedenfor for at give et 

overblik, og derefter følger de fulde ændringsforslag.  

Oversigt over forslag og hovedbestyrelsens stemmeanbefaling 

Ændringsforslag 

Forslag nr. 1: om at etablere et digitalt råd i DN – Stillet af Rolf Lehrmann, DN Sorø 

Der er udarbejdet et kompromisforslag, som både forslagsstiller og hovedbestyrelsen 

bakker op om.  

HB indstiller at stemme JA. 

Forslag nr. 2: vedr. IT-strategi – stillet af Rolf Lehrmann, DN Sorø 

HB indstiller at stemme NEJ. 

Forslag nr. 3: Beskyttelse af naturen ift. fritidsliv – stillet af Hanne Juel, DN Furesø 

Der er udarbejdet et kompromisforslag, som både forslagsstiller og hovedbestyrelsen 

bakker op om. 

HB indstiller at stemme JA. 

Forslag nr. 4: Vedr. tilføjelse til afsnittet om omstilling af landbruget – Stillet af Alfred 

Borg, DN Favrskov 

HB indstiller at stemme JA. 

Forslag nr. 5: Vedr. vedvarende energi – stillet af John Clausen, DN Lemvig 

HB indstiller at stemme JA. 

Forslag nr. 6: Vedr. netværk og regionale mærkesager - stillet af John Clausen, Michael 

Kruse, og Thorkild Kjeldsen 

HB indstiller at stemme JA. 

Forslag nr. 7: Forslag til budget/bevilling til infofilm om hav – stillet af Michael Kruse, 

Thorkild Kjeldsen og John Clausen 

HB indstiller at stemme NEJ. 

Forslag nr. 8: Fokus på hjælp til kommunikation til lokalafdelingerne – Stillet af Maria 

Mosegaard Mortensen, DN Ikast-Brande 

Hovedbestyrelsen har på baggrund af ændringsforslaget udarbejdet forslag til konkret 

tekst-tilføjelse, som bakkes op af forslagsstiller.  

HB indstiller at stemme JA. 
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Ændringsforslag og input 

 

Forslag nr. 1: Forslag om at etablere et digitalt råd i DN 

Indsendt via mail. 

Navn(e) på afsender Rolf Lehrmann 

Relation til DN 

(angiv gerne evt. DN afdeling eller 

anden tilhørsforhold til DN) 

Næstformand i DN Sorø og deltager som repræsentant 

fra DN Sorø i forårets repræsentantskabsmøde samt 

tovholder for IT-netværket i DN 

Ændringsforslag – skriv hvilken del af teksten du foreslår ændret, og dit forslag til ny 

formulering.  

Forslag til punkt 6.3 Digital og IT (side 18-19): 

Efter 1. afsnit under punktet tilføjes:  

Dette skal bl.a. ske ved at der etableres et Digitalt råd med deltagelse fra såvel sekretariatet 

som afdelingerne. Rådet skal løbende inddrages i arbejdet med fastlæggelse og prioritering af 

de overordnede indsatser på såvel det digitale som det IT-systemmæssige område. Målet er 

at der opnås en ensartet og effektiv anvendelse af de installerede systemer, og at der 

investeres de rette ressourcer i hjælp og uddannelse i anvendelsen af disse systemer. 

 

Motivering – Hvad er baggrunden for den foreslåede ændring? 

Det er positivt, at handlingsplanen omtaler en gennemgang af DN’s IT-landskab, det har 

været tiltrængt længe. Desværre må vi i afdelingerne forvente, at det sker helt uden 

deltagelse af afdelingerne i andet end i den udførende rolle, som der er en årelang tradition 

for. Afdelingerne er storbrugere af IT-systemerne, men bliver slet ikke taget med på råd eller 

taget med i prioriteringen af arbejdet med IT-systemerne og deres udvikling og 

vedligeholdelse. På den baggrund ønsker jeg at etablering af et egentligt IT- eller digitalt råd 

med deltagelse fra såvel sekretariatet som afdelingerne og med jævnlige strategimøder 

indgår i DN’s handlingsplan. 

Hovedbestyrelsens stemmeanbefaling:  

HB er enig i, at det er vigtigt, at drift og udvikling af foreningens it-løsninger tager 

udgangspunkt i brugernes behov. DN’s aktive er i den sammenhæng en vigtig brugergruppe, 

som HB bifalder bliver hørt og involveret mere systematisk vedrørende de systemer, der 

anvendes i afdelingernes arbejde. 

 

Der er på den baggrund arbejdet videre med forslaget og udarbejdet et nyt forslag i dialog 

med forslagsstiller, der bl.a. præciserer, at et nyt digitalt brugerråd har fokus på de it-

løsninger, der skal bruges lokalt, og ikke DN’s overordnede it-strategi eller it-systemer, der 

kun bruges i sekretariatet. Forslagsstiller bakker op om nedenstående nye forslag: 

 

Kompromisforslag: 

Etablering af it-udvalg med fokus på brugerbehov 

For at sikre, at drift og udvikling af foreningens lokale it-løsninger tager udgangspunkt i de 

aktives behov, etableres der et it-udvalg med fokus på at sikre  involvering af frabrugere fra 

afdelingerne. It-udvalget fungerer som rådgivende organ for HB og sekretariatet inden for de 

it-løsninger, som de aktive tilbydes at anvende i samarbejde med sekretariatets 

medarbejdere. 
 

HB anbefaler, at der stemmes JA til kompromisforslaget.  
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Forslag nr. 2: Forslag vedr. IT-strategi  

Indsendt via mail. 

Navn(e) på afsender Rolf Lehrmann 

Relation til DN 

(angiv gerne evt. DN afdeling eller 

anden tilhørsforhold til DN) 

Næstformand i DN Sorø og deltager som repræsentant 

fra DN Sorø i forårets repræsentantskabsmøde samt 

tovholder for IT-netværket i DN 

Ændringsforslag – skriv hvilken del af teksten du foreslår ændret, og dit forslag til ny 

formulering.  

Forslag til punkt 6.3 Digital og IT (side 18-19): 

Ledelsen i DN skal øjeblikkeligt tage de nødvendige skridt til at afstikke rammerne for en 

gennemgang af eksisterende IT-strategi, således at der etableres et grundlag for en løsning 

af de nuværende IT-udfordringer for DN’s essentielle IT-systemer såvel som for at der 

etableres en plan for en kommende strategi og sikkerhedspolitik, således at der opnås 

gennemsigtighed og grundlag for de ansatte og aktive i foreningen. 

Såvel eksterne, uafhængige konsulenter som IT-rådet skal inddrages i denne proces for at 

sikre dette og DN’s andre IT-systemer. 

Motivering – Hvad er baggrunden for den foreslåede ændring? 

Med udgangspunkt i de seneste hændelser, hvor DN’s anvendelse af det centrale 

sagsbehandlings-, kommunikations- og dokumentationssystem, Podio, er bragt i fare ved en 

uvarslet opdatering fra leverandørens side af alt omkring sikkerhed, kategorier og 

medarbejderroller er det nødvendigt, at DN’s samlede IT-strategi og Sikkerhedspolitik tages 

op med øjeblikkelig virkning og med tilførsel af de nødvendige ressourcer. 

Hovedbestyrelsens stemmeanbefaling:  

 

HB anbefaler, at der stemmes NEJ til ændringsforslaget. 

 

Begrundelse: 

Hovedbestyrelsen deler forslagsstillers pointering af vigtigheden af it i DN. Hovedbestyrelsen 

vurderer dog, at der allerede er et stort og tilstrækkeligt fokus på it og it-sikkerhed i forslaget 

til aktivitetsplanen, som afspejler den store vigtighed af emnet. 

Hovedbestyrelsen har desuden modtaget en orientering om og forklaring på 

hændelsesforløbet vedr. Podio, og er på den baggrund tryg ved, at der tages tilstrækkeligt 

hånd om udfordringen med rettigheder i Podio, og at der er fundet en løsning. Der har på 

intet tidspunkt været fare for mistet data. Der er desuden igangsat tiltag, der kommer til at 

føre til et løft af det generelle it-sikkerhedsniveau i DN i første halvår af 2024. 
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Forslag nr. 3: Beskyttelse af naturen ift. fritidsliv 

Indsendt via Vores DN: https://vores.dn.dk/da-DK/ideas/beskyttelse-af-naturen-ift-friluftsliv  

Der er kommet 22 kommentarer til forslaget på Vores DN. 

Navn(e) på afsender Hanne Juel på vegne af flere afdelinger 

Relation til DN 

(angiv gerne evt. DN afdeling eller 

anden tilhørsforhold til DN) 

Bestyrelsesmedlem i DN Furesø 

Ændringsforslag – skriv hvilken del af teksten du foreslår ændret, og dit forslag til ny 

formulering.  

 

Side 5: Afsnit om ”bedre beskyttelse af naturen” under overpunktet ”Natur”: 

Der skal afsættes tid i aktivitetsplanen til at arbejde med at beskytte naturen ift. den 

omsiggribende udnyttelse til fritidsaktiviteter.  

 

Vi har beskrevet problematikken i et bekymringsbrev – se Motivering nedenfor, der er sendt 

til DN’s ledelse, Hovedbestyrelse og alle afdelinger 3.10.2023. 

 

Motivering – Hvad er baggrunden for den foreslåede ændring? 

Kære Maria Reumert Gjerding, Kære Hovedbestyrelse, Kære Danmarks 

Naturfredningsforening.  

 

Vi skriver til jer, fordi vi er oprigtigt bekymrede for den omfattende aktivitet, der er flyttet ud 

i vores natur i forbindelse med, at flere gennem de senere år har indtaget naturen. Vi er, som 

alle andre, oprigtigt glade for denne udvikling, men må samtidig erkende, at som vi ser det, 

er vi kommet dertil, hvor der bør tages nogle hensyn til beskyttelse af naturen.  

Der lægges stadig et større og større pres på vores natur, vores skove og landskab. Der 

bygges ikke alene ud i naturen; flere og flere forskellige sportsaktiviteter anlægges og 

udføres i naturen. Landskaber ændres, og mange kommuner og Naturstyrelsen er i frygt for 

konflikten imellem beskyttelse og benyttelse, åbne for dispensationer og anlæg, der ofte har 

konsekvenser for naturen, landskabet og ofte griber ind i forhold til gældende 

naturbeskyttelse.  

Vi savner en mere respektfuld tilgang til naturen. Som I sikkert er bekendt med, har en lang 

række lokale DN-afdelinger og enkeltpersoner underskrevet en appel om begrænsning af nok 

den største aktivitet i vores skove og natur, MTB-kørsel, og deres store netværk af spor, 900 

km anlagte dertil, samt alle piratsporene. I dag er problemet langt mere vidtrækkende: 

discgolf, mudderløb (Ladies Mud Race), events af enhver karakter, der ikke alene forstyrrer 

skovgæster i ”skovens stille ro”, men også presser skovens dyreliv dag og nat.  

Vores sparsomme naturområder skal ikke ende som en stor Tivoli Park. Vi har, som 

Danmarks største naturorganisation, en forpligtigelse til at beskytte vores natur. Vi kan ikke 

nøjes med at italesætte naturen ved festlige lejligheder, hvor vi efterlyser mere natur og øget 

biodiversitet, samtidig med at naturen køres over. Presset på naturen kommer i mange 

sammenhænge. Grøn turisme vil i fremtiden sammen med de mange nye natur-events skabe 

et yderligere pres på naturen, vores søer, fjorde og havet, der ligeledes oplever omfattende 

udendørsaktiviteter. 

Naturen er også en del af klimaløsningen. Derfor er det vigtigt at skabe plads til mere natur, 

der sikrer biodiversiteten, som er så vigtig for hele vores livsgrundlag. Vi savner en mere 

respektfuld tilgang til naturen. Naturen, flora og fauna har brug for en helle; det er vores 

https://vores.dn.dk/da-DK/ideas/beskyttelse-af-naturen-ift-friluftsliv
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opgave som DN at sikre den. Vi vil hermed opfordre foreningen til at forholde sig til 

problematikken og handle på naturens vegne. 

Lokalbestyrelserne fra Assens, Faaborg-Midtfyn, Furesø, Hillerød, Lyngby-Taarbæk og 

Næstved 

Hovedbestyrelsens stemmeanbefaling:  

På baggrund af dialog med forslagsstiller er der udarbejdet en ny tekst, for dels at præcisere 

forslaget samt for at gøre det indholdsmæssigt egnet til en afstemning. Både forslagsstiller og 

hovedbestyrelsens bakker op om det nye forslag. 

 

Kompromisforslag: 

Det foreslås at der under afsnittet med ’Bedre beskyttelse af naturen’ tilføjes til 

aktivitetsplanen, at: ”DN vil arbejde for, at de relevante myndigheder har fokus på at 

benyttelsen af naturen til fritidsaktiviteter ikke sker på bekostning af naturen 

 

HB anbefaler, at der stemmes JA til kompromisforslaget. 

 

Begrundelse:  

DN’s politik for adgang til naturen bygger på, at flere mennesker skal have mulighed for at 

opleve naturen, men at adgangen ikke må ske på bekostning af beskyttelsen af naturen. Det 

betyder, at der skal være fokus på, at områder med særlig naturværdi sikres, så disse 

værdier ikke påvirkes negativt.  

DN har i 2017 udarbejdet ’DN mener om mountainbikekørsel’. Det er HB’s vurdering, at 

denne sammen med adgangspolitikken fra 2015 stadig er retvisende i forhold til håndtering af 

de potentielle udfordringer, der kan være på området. MTB-kørsel mv. er lovligt på linje med 

ridning, orienteringsløb, hundeluftning og fuglekiggeri. HB mener, at DN’s tilgang bør være, 

at når der opstår udfordringer/konflikter i forbindelse med diverse aktiviteter eller der fx sker 

ulovlig kørsel med mountainbikes, skal afdelingerne og sekretariatet opfordre myndighederne 

til at håndhæve adgangsreglerne for færdsel i naturen. Dialogmøder imellem 

brugergrupperne er desuden en god indgangsvinkel til at påvirke holdninger og adfærd. 

HB er dog også forstående overfor, at man nogen steder lokalt kan opleve, at der er 

udfordringer i forbindelse med MTB-kørsel og andre aktiviteter i naturen og finder derfor, at 

det vil være relevant at få større viden om de reelle påvirkninger af naturen, som MTB-kørsel 

og andre aktiviteter har. Behovet for en generel undersøgelse af effekterne af MTB-kørsel og 

andre rekreative aktiviteter i naturen bakkes op af en række enkeltundersøgelser, som DOF 

har samlet, der påviser større og mindre effekter af menneskelig aktivitet i naturen. Det vil 

derfor være relevant, at DN opfordrer Naturstyrelsen til at udarbejde et vidensgrundlag for, 

hvilke konkrete konsekvenser MTB-kørsel og andre rekreative aktiviteter har for naturen i 

skovene, hvorefter man kan fortsætte dialogen omkring, hvordan udfordringerne bedst kan 

løses. Derudover finder HB det relevant, at DN overfor relevante myndigheder italesætter, at 

de bør have fokus på, at benyttelsen af naturen til fritidsaktiviteter ikke sker på bekostning af 

naturen. 

 

 

 

 

 

 

https://issuu.com/danmarksnaturfredningsforening/docs/dn_mener_om_mbt_a5_web
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Forslag nr. 4: Vedr. tilføjelse til afsnittet om omstilling af landbruget 

Indsendt via Vores DN: https://vores.dn.dk/da-DK/ideas/tilfojelse-til-verdensmal-om-dns-

engagement-lokalt 

Navn(e) på afsender Alfred Borg 

Relation til DN 

(angiv gerne evt. DN afdeling eller 

anden tilhørsforhold til DN) 

Formand for DN Favrskov og Samråd Østjylland 

Aktiv i afdelingens klimagruppe og DN-repræsentant i 

kommunens styregruppe for KlimaFavrskov 

Ændringsforslag – skriv hvilken del af teksten du foreslår ændret, og dit forslag til ny 

formulering.  

Side 6- 7 under afsnittet om omstilling af landbruget 

Der står under Verdensmål: Vi arbejder særligt for... herunder  

"At øge befolkningens kendskab til problemerne for natur, drikkevand, klima og havmiljø ved 

det eksisterende landbrug og sikre folkelig opbakning til omstillingen." 

Jeg foreslår at det bliver mere operationelt med en tilføjelse, evt. som en ekstra pind eller 

omformuleret.  

"Vi vil gøre det lokalt ved at oprette eller indgå i eller bare støtte eksisterende borgergrupper, 

der har til formål at vise løsninger og handlemuligheder, gerne i samarbejde med kommuner 

og forsyningsselskaber. (Fx. ved klimauger eller andre tiltag)" 

Motivering – Hvad er baggrunden for den foreslåede ændring? 

Jeg foreslår det fordi 

• vi har gode erfaringer med det i Favrskov og Rebild m.fl. steder og vi kommer langt 

omkring i forhold til borgere, virksomheder og andre organisationer. 

• Der faktisk popper sådanne grupper op mange steder rundt om i landet (ikke kun i de 

største byer) og DN er tilsyneladende ikke til stede der, hvorved vi ikke sikrer os det 

helhedssyn, der er brug for mht. både natur, miljø og klima. Det er det vi kan bidrage 

med. 

• Som teksten står nu ser det ud som om det nærmest alene er en sekretariatsopgave 

og ikke en for os i afdelingerne. 

• Det burde have været et mærkesagsprojekt, men der var jeg lige fraværende af 

forskellige grunde og fik kun lagt et pip ind som kommentar på et af forslagene 

Punktet med befolkningens opbakning er ekstremt vigtig, da det vil komme til at koste noget, 

selvom politikerne ikke tør sige det højt. Her må vi læne os ud og turde tage nogle tæv om 

nødvendigt. 

Hovedbestyrelsens stemmeanbefaling:  

 

HB anbefaler, at der stemmes JA til ændringsforslaget. 

 

Begrundelse:  

Det er et rigtig relevant forslag med større lokalt fokus på landbruget, og som ligger helt i 

tråd med foreningens politiske strategi ift. at binde nationale og lokale indsatser sammen og 

opdyrke samarbejder og alliancer både lokalt og nationalt. 

 

 

https://vores.dn.dk/da-DK/ideas/tilfojelse-til-verdensmal-om-dns-engagement-lokalt
https://vores.dn.dk/da-DK/ideas/tilfojelse-til-verdensmal-om-dns-engagement-lokalt
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Forslag nr. 5: Vedr. vedvarende energi 

Indsendt via mail. 

Navn(e) på afsender John Clausen 

Relation til DN 

(angiv gerne evt. DN afdeling eller 

anden tilhørsforhold til DN) 

DN Lemvig, formand og Samrådsformand Vestjylland. 

Primusmotor i at sikre mere natur i og omkring 

kommende VE-anlæg. 

Ændringsforslag – skriv hvilken del af teksten du foreslår ændret, og dit forslag til ny 

formulering.  

Side 7 under afsnittet om vedvarende energi 

”I DN arbejder vi for, at der sker en hurtig udrulning af vedvarende energi, der går hånd i 

hånd med beskyttelse og forbedring af natur og miljø” -(tilføjes) og samtidigt arbejde for 

politiske tiltag, der kan sikre, at vedvarende energiudvikling sker med fuld hensyntagen til 

natur og biodiversitet. 
  

Motivering – Hvad er baggrunden for den foreslåede ændring? 

Regeringen har d. 9. okt. sendt forslag til opførelse af 32 store VE-anlæg i høring i 

kommunerne, men uden at inddrage f.eks. øgede naturtiltag. DN er nødt til at gå stærkt ind i 

dette tiltag. 

DN Lemvig har været initiativtager til at gå i samarbejde med et en lokal projektudvikler 

Skovgaard Energy og vise de muligheder, der ligger her lokalt og i et tæt samarbejde med 

DN-sekretariatet. Det kræver meget arbejde lokalt. Men næste trin skal løses centralt, så 

også de VE-udviklere, der indtil nu ikke har bidraget med andet end profitmaksimering, bliver 

omfattet af bl.a. også at give til naturen og biodiversiteten. 

 

Se vedhæftede bilag: 

*10 GIGA på tavlen – Vind og sol på land – Kraka Advisory. 

*COWI`s  konklusionstekst efter interview af Lemvig Kommune, Skovgaard Energy og 

undertegnede som repr. for DN Lemvig. Denne konklusionstekst bliver en del af en 

eksempelsamling, som er bestilt af 3 styrelser 3. kvartal 2023 (Energi, Plan- og Landdistrikt 

og Natur).  

 

Hovedbestyrelsens stemmeanbefaling:  

 

HB anbefaler, at der stemmes JA til ændringsforslaget 

 

Begrundelse: Baggrunden for denne vurdering er, at der i regeringens udspil: 

"Klimahandling: sammen om mere grøn energi fra sol og vind på land" er åbnet op for, at 

energiparkerne kan blive godkendt via anlægslov (uden mulighed for klage), hvis de lokalt 

løber ind i problemer. Dette gør det endnu mere afgørende end tidligere at have fokus på de 

overordnede rammer fremfor de enkelte projekter. 
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Forslag nr. 6: Vedr. netværk og regionale mærkesager 

Indsendt via mail. 

Navn(e) på afsender Michael Løvendal Kruse form. Hav og Thorkild Kjeldsen 

og John Clausen, Limfjordsgruppen. 

Relation til DN 

(angiv gerne evt. DN afdeling eller 

anden tilhørsforhold til DN) 

På vegne af Limfjordsgruppen og vores nye store 

netværk Hav. 

Ændringsforslag – skriv hvilken del af teksten du foreslår ændret, og dit forslag til ny 

formulering.  

Planen side 3 øverst tv. Foreslåes ændret til: 

”Der er i 2023 skabt et nyt havnetværk. Netværket består pt. af grupper omkring Limfjorden, 

Århusbugten, Lillebælt og Flensborg Fjord, Havopland Fyn og Odense Fjord, Isefjorden-

Holbæk og Roskilde Fjordene samt Øresund og Køge Bugt.  De regionale grupper med deres 

forskellige interesser fortsætter som selvstændige undergrupper til Havnetværket. 

Hele DN vil opprioritere at støtte dette arbejde og hermed dele erfaringer på tværs af landet.” 

 

Motivering – Hvad er baggrunden for den foreslåede ændring? 

Der skal sættes max. fokus på samarbejde, vidensdeling, erfaringsudveksling mellem 

sekretariatet, aktivgrupper, afdelinger m.fl. i dette arbejde. Vores havmiljø er stort set 

kollapset.  

 

Hovedbestyrelsens stemmeanbefaling:  

HB anbefaler, at der stemmes ja til ændringsforslaget. 

 

Begrundelse:  

Hav er et vigtigt fokusområde for DN, og det er positivt, at så mange lokale engagerer sig i 

netværk. Derfor er det også hensigtsmæssigt, at de forskellige lokale grupper samles i et 

fælles netværk for at dele viden og inspirere hinanden. Ligeledes vil et samlet netværk kunne 

forvente at få flere ressourcer til at støtte deres aktiviteter, end hvis hver enkel sag eller 

område står alene.  

 

 

 

Forslag nr. 7: Forslag til budget/bevilling til infofilm om hav 

Indsendt via mail.  

Navn(e) på afsender Thorkild Kjeldsen & John Clausen, Limfjordsgruppen 

samt form. for Hav-netværket Michael Løvendal Kruse 

Relation til DN 

(angiv gerne evt. DN afdeling eller 

anden tilhørsforhold til DN) 

DN Limfjordsgruppen + Havnetværket. 

Ændringsforslag – skriv hvilken del af teksten du foreslår ændret, og dit forslag til ny 

formulering.  

Økonomisk støtte til at få produceret 12 infofilm om hvorfor er vores havmiljø er kollapset og 

hvad er vores positive handlemuligheder for at bringe det tilbage. 

Vi håber, at DN som en politisk mærkesag vil støtte op om vores ”gispende” havmiljø og i 

med dette forslag til produktion af 12 infofilm. 

Der søges om halvdelen af beløbet (390.000 kr. + moms 97.500 kr. = 487.000 kr.) 243.750 

kr. 
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Vi forventer at kunne finansiere restbeløbet med en fondsbevilling. 

Limfjordsgruppen har i et tæt samarbejde med Chilbal-Fim udarbejdet både synopsis og 

budgetdelen. 

Filmene kan realiseres her i vinter, idet alle undervandsoptagelse er på lager. Der resterer 

nogle interviews m.m. og selvfølgelig klipningen. 

Vi har hele tiden haft for øje, at disse film kunne være ligeså relevante for Ise- og 

Holbækfjordene som de øvrige gispende danske fjorde. 

 

Motivering – Hvad er baggrunden for den foreslåede ændring? 

Vi mener at det bør være en DN-opgave at være med til at formidle dette emne til såvel DN´s 

medlemmer som elever i folkeskolen og vore ungdomsuddannelser. Ligesåvel, som Green 

Peace med filmen ”Ørken under vandet” har gjort. 

 

Hovedbestyrelsens stemmeanbefaling:  

 

HB anbefaler, at der stemmes nej til ændringsforslaget. 

 

Begrundelse: DN har gennem de seneste år ydet et væsentligt bidrag til at havets krise er 

blevet en vigtig samfundsmæssig dagsorden, og at der i befolkningen er en øget forståelse 

for problemer og løsninger. DN har gennem en faglig og politisk indsats samt en koordineret 

presse- og kommunikationsindsats engageret befolkning og politikere i en række 

problemstillinger omkring havets tilstand, senest gennem de to kampagner “Stop bundtrawl” 

og ”Havet gisper” samt det landsdækkende event “Danmark holder vejret”. Også lokalt har 

DN lagt et betydeligt pres og gjort opmærksom på de alvorlige problemer der er med det 

nære havmiljø blandt andet i Limfjorden og Køge Bugt.  

 

DN’s indsats står ikke alene, og det seneste halve år har en lang række landsdækkende og 

lokale medier viderebragt udførlig dokumentation for hvor slemt det står til under overfladen, 

så der nu er en stærk og fælles dagsorden til at understøtte det lokale og nationale arbejde 

med denne sag. 

 

Det er derfor vurderingen, at 12 længere film om forskellige emner vedrørende havet vil have 

vanskeligt ved at finde et publikum, som ikke allerede har adgang til troværdigt og 

engagerende indhold om havets krise og årsagerne til denne. Vi mener derfor ikke effekten vil 

stå mål med indsatsen og anbefaler et nej til forslaget om medfinansiering af projektet over 

budgettet. 
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Forslag nr. 8: Fokus på hjælp til kommunikation til lokalafdelingerne 

Se også forslaget og kommentarer på Vores DN: https://vores.dn.dk/da-DK/ideas/fokus-pa-

hjaelp-til-kommunikation-til-lokalafdelingerne 

Navn(e) på afsender Maria Mosegaard Mortensen 

Relation til DN 

(angiv gerne evt. DN afdeling eller 

anden tilhørsforhold til DN) 

DN Ikast Brande, formand 

Ændringsforslag – skriv hvilken del af teksten du foreslår ændret, og dit forslag til ny 

formulering.  

Vi i DN Ikast-Brande, vil gerne slå et slag for at vi får mere fokus og evt. ressourcer til Lokal 

kommunikation. Vi ser det som et redskab til at nå alle de gode strategier vi har i DN. Vi har 

haft stor glæde af hjælp og inspiration fra Anders Vogel og har fået øjnene åbent for hvor 

vigtigt det er, at vi får kommunikeret ud. 

I AP står der på nuværende tidspunkt: En vigtig del af foreningens pressearbejde er at 

understøtte afdelinger og tillidsvalgtes arbejde med medierne, og sikre foreningen en stærk 

tilstedeværelse i lokale og regionale medier. Bl.a. ved at sikre lokal- og regional forankring af 

DN’s landsdækkende kampagner og politiske indsatser. 

Men under kommunikationsindsats står der intet om lokalafdelingerne. 

Motivering – Hvad er baggrunden for den foreslåede ændring? 

Vi kan som lokalafdeling gøre en kæmpe forskel i forhold til at kommunikere lokalt. Vi kan i 

særlig grad kommunikere til de mennesker der orientere sig lokalt. Vi vil derfor gerne have at 

der er mere fokus på at støtte os som lokalafdelinger i vores lokale kommunikation da det 

kan gøre en forskel. Kommunikation er en vigtig måde til at opnå vores strategier. 

Vi i lokalafdelingerne kan være en forlængelse af kommunikation fra HB og sekretariatet, så 

vi gør historien aktuel for vores lokalområde og lokalbefolkningen.  

Hovedbestyrelsens stemmeanbefaling:  

 

HB anbefaler, at der stemmes ja til ændringsforslaget. 

 

Begrundelse: Som vi læser forslaget, er det et ønske om at tydeliggøre i AP at vores lokale 

aktive også får – og skal forvente at få – understøttelse til udvikling af 

kommunikationsfaglighed og kommunikationsstøtte fx i forbindelse med kampagner, til 

sociale medier og annoncering. Det får de for så vidt allerede i dag.  

Derfor indstiller vi, at vi tilføjer et punkt i 6.2 om DN’s kommunikationsindsats under: ”I 

2024/25 vil vi særligt arbejde med”:  

”Understøttelse og udvikling af lokalafdelingernes kommunikationsfaglighed på fx sociale 

medier, i deltagelse i kampagner og lign.” 

 

 

 

https://vores.dn.dk/da-DK/ideas/fokus-pa-hjaelp-til-kommunikation-til-lokalafdelingerne
https://vores.dn.dk/da-DK/ideas/fokus-pa-hjaelp-til-kommunikation-til-lokalafdelingerne

